

ABSTRAK

Nur Isna, 12306193060, 2023. *Perbedaan Tingkat Kedisiplinan Siswa SMP di Kecamatan Gandusari Kabupaten Blitar*. Skripsi . Jurusan Bimbingan Konseling Islam, Universitas Islam Negeri (UIN) Sayyid Ali Rahmatullah Tulungagung. Dosen Pembimbing Febranti Putri Navion M.Pd.

Penelitian ini berfokus pada tingkat kedisiplinan siswa untuk melihat perbedaan tingkat kedisiplinan siswa SMP di Kecamatan Gandusari Kabupaten Blitar. Tujuan penelitian ini adalah (1) Mengetahui berapa besar tingkat kedisiplinan siswa SMP di SMPN 1 Gandusari, (2) Mengetahui berapa besar tingkat kedisiplinan siswa SMP di SMPN 2 Gandusari, (3) Mengetahui berapa besar tingkat kedisiplinan siswa SMP di SMP Mambaul Hisan, (4) Bagaimana perbedaan antara tingkat kedisiplinan siswa SMP di Kecamatan Gandusari Blitar. Penelitian ini menggunakan metode Penelitian Kuantitatif. Dengan jumlah populasi 2203 dari 3 sekolah, karena populasi lebih dari 1000 maka sampel yang diambil 20% dari populasi. Sampel terdiri dari kelas VII, VIII, dan IX. Dengan rincian sebagai berikut: (1) SMPN 1 Gandusari = Enam kelas dengan jumlah 189 siswa, (2) SMPN 2 Gandusari = Enam kelas dengan jumlah 190 siswa, (3) SMP Mambaul Hisan = Tiga kelas dengan jumlah 90 siswa. Dengan jumlah keseluruhan sampel 469 siswa, atau 10 kelas. Teknik pengambilan sampel dengan *Stratified Sampling*. Berdasarkan hasil penelitian dinyatakan bahwa (1) Tingkat kedisiplinan siswa SMP di SMPN 1 Gandusari 12% mendapat kategori tinggi, (2) Tingkat kedisiplinan siswa SMP di SMPN 2 Gandusari 15% mendapat kategori tinggi, (3) Tingkat kedisiplinan siswa SMP Mambaul Hisan 2,6% mendapat kategori tinggi, (4) Tingkat Kedisiplinan Siswa SMP di Kecamatan Gandusari Kabupaten Blitar memiliki perbedaan yang signifikan. Maka hipotesis H_a diterima yang artinya adanya perbedaan tingkat kedisiplinan siswa SMP di kecamatan Gandusari. Dengan demikian berarti hipotesis yang diajukan peneliti ini diterima. Yaitu Perbedaan tingkat kedisiplinan siswa SMP di Kecamatan Gandusari Kabupaten Blitar.

Kata Kunci : Kedisiplinan, Siswa SMP, Perbedaan Tingkat Kedisiplinan

ABSTRACT

Nur Isna, 12306193060, 2023. Differences in Discipline Levels of Middle School Students in Gandusari District, Blitar Regency. Thesis . Islamic Counseling Guidance Department, State Islamic University (UIN) Sayyid Ali Rahmatullah Tulungagung. Supervisor of Febranti Putri Navion M.Pd.

This study focuses on the level of discipline of students to see differences in the level of discipline of junior high school students in Gandusari District, Blitar Regency. The aims of this study were (1) to find out how high the discipline level of junior high school students at Gandusari 1 Public Middle School was, (2) to find out how high the level of discipline for junior high school students at Gandusari 2 Public Junior High School, (3) to find out how high the level of discipline was for junior high school students. junior high school students in Mambaul Hisan junior high school, (4) how is the difference between the level of discipline of junior high school students in Gandusari Blitar sub-district This research uses a quantitative research method. With a population of 2203 from 3 schools, because the population is more than 1000, the sample taken is 20% of the population. The sample consists of class VII, VIII, and IX. With the following details: (1) Gandusari State Junior High School 1 = Six classes with a total of 189 students, (2) Gandusari State Junior High School 2 = Six classes with a total of 190 students, (3) Mambaul Hisan Middle School = Three classes with a total of 90 student. With a total sample of 469 students, or 10 classes. Sampling technique with Stratified Sampling. Based on the results of the study it was stated that (1) the discipline level of junior high school students at Gandusari 1 Public Junior High School was 12% in the high category, (2) the discipline level of junior high school students at Gandusari 2 Public Middle School was 15% in the high category, (3) The discipline level of Mambaul Hisan Junior High School students is 2.6% in the high category, (4) The Discipline Level of Junior High School Students in Gandusari District, Blitar Regency has a significant difference. Then the H_a hypothesis is accepted, which means that there are differences in the level of discipline of junior high school students in Gandusari District. Thus, it means that the hypothesis proposed by this researcher is accepted. That is the difference in the level of discipline of junior high school students in Gandusari District, Blitar Regency.

Keywords: Discipline, Junior High School Students, Different Levels of Discipline

المخلص

نور إثني، 12306193060، 2023. الاختلافات في مستوى الانضباط لطلاب في المدرسة الثانوية بمنطقة غاندوساري مدينة بليتار. البحث الجامعي . قسم التوجيه والإرشاد الإسلامي، جامعة السيد علي رحمة الله الإسلامية الحكومية تولونغ اغونغ. المشرف فيبرانتي بوتري نافيون الماجستير.

تركز هذا البحث على مستوى انضباط الطلاب لمعرفة الاختلافات في مستوى انضباط لطلاب في المدرسة الثانوية بمنطقة غاندوساري مدينة بليتار. وكانت أهداف هذا البحث (1) لمعرفة مدى مستوى الانضباط لطلاب في المدرسة الثانوية الحكومية 1 بمنطقة غاندوساري، (2) لمعرفة مدى مستوى الانضباط لطلاب في المدرسة الثانوية الحكومية 2 بمنطقة غاندوساري، (3) لمعرفة مدى مستوى الانضباط لطلاب في المدرسة الثانوية منبع الحسان، (4) كيف هو الفرق بين مستوى الانضباط لطلاب في المدرسة الثانوية بمنطقة غاندوساري مدينة بليتار يستخدم هذا البحث أساليب البحث الكمي. يبلغ عدد سكانها 2203 من 3 مدارس، لأن عدد السكان أكثر من 1000 ثم أخذت العينة 20 % من السكان. مع التفاصيل التالية: (1) سكولا مينينغا بيرتاما نيجري 1 غاندوساري = ستة فصول مع ما مجموعه 189 طالبا، (2) سكولا مينينغا بيرتاما نيجري 2 غاندوساري = ستة فصول مع ما مجموعه 190 طالبا، (3) سمب مامبول هيسان = ثلاثة فصول مع ما مجموعه 90 طالبا. مع عينة إجمالية من 469 طالبا، أو 10 فصول. تقنية أخذ العينات مع أخذ العينات الطبقية. بناء على نتائج الدراسة، ذكر أن (1) مستوى انضباط لطلاب في المدرسة الثانوية الحكومية 1 بمنطقة غاندوساري 12 % حصلوا على فئة عالية، (2) مستوى انضباط لطلاب في المدرسة الثانوية الحكومية 2 بمنطقة غاندوساري 15 % حصلوا على فئة عالية، (3) مستوى انضباط لطلاب في المدرسة الثانوية منبع الحسان 2.6 % حصلوا على فئة عالية، (4) مستوى انضباط لطلاب في المدرسة الثانوية بمنطقة غاندوساري مدينة بليتار اختلافات كبيرة. لذلك يتم قبول فرضية ها مما يعني أن هناك اختلافات في مستوى الانضباط من طلاب المدارس الثانوية في منطقة غاندوساري. هذا يعني أن الفرضية التي اقترحها هذا الباحث مقبولة. وهذا هو، والفرق في مستوى الانضباط من طلاب المدارس الثانوية في منطقة غاندوساري، بليتار ريجنسي.

كلمات البحث: الانضباط، وطلاب المدارس الثانوية، ومستويات مختلفة من الانضباط